
Protokół  Nr XXXI/2009
z sesji Rady Gminy Barciany

odbytej w dniu 30 czerwca 2009 r.

Obradom  sesji  przewodniczył  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Henryk  Nosek.  Sesję 
rozpoczęto o godz.  1200,  a  zakończono o godz.  1355 .W obradach Rady Gminy na 15 Radnych 
uczestniczyło 14 Radnych.  W trakcie obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy zarządził jedną 
pięciominutową przerwę.  

 
 Porządek obrad:
1.    Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2.    Powołanie sekretarza obrad.
3.    Przedstawienie porządku obrad sesji oraz ewentualne jego zmiany.
4.    Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między  
       sesjami.
5.    Interpelacje i zapytania Radnych.
6.    Informacja o stanie bezpieczeństwa i ochronie przeciwpożarowej w Gminie Barciany –
       Komendant Powiatowy PSP Zbigniew Borys.
7.    Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu na 
       realizację zadania dotyczącego dofinanowania zakupu podnośnika specjalistycznego dla   
       jednostki Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Kętrzynie. 
8. Prezentacja działalności ośrodków przedszkolnych na terenie Gminy oraz wręczenie 
    certyfikatów.
9. Projekt uchwały w sprawie zmiany w składzie osobowym Komisji Finansów i Budżetowej.
10. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2010 r.
11.Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2009r.
12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.
13.  Wolne wnioski i informacje.
14. Wnioski mieszkańców. 
15. Sprawy różne.
16. Przyjęcie protokołu z XXX sesji Rady Gminy.
17. Zakończenie obrad.

Przebieg sesji:

Ad. 1. Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek otworzył obrady XXXI sesji Rady Gminy 
Barciany. Powitał zaproszonych gości: Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w 
Ketrzynie – Zbigniewa Borysa, Radnych, Wójta, Sekretarza,  dyrektorów i kierowników jednostek, 
sołtysów oraz wszystkich przybyłych osób / listy obecności Radnych i sołtysów stanowią załączniki 
do protokołu /. Stwierdził, że obrady sesji są prawomocne – na ustawowy skład Rady obecnych jest 
14 Radnych. 

Ad. 2. Na sekretarza obrad Przewodniczący powołał Radną Mariolę Szewczyk.

Ad. 3. Następnie Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad sesji. Zapytał czy są uwagi do 
przedstawionego porządku. 
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Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Robczak poprosił o wprowadzenie jako punkt 13 – 
Przedstawienie protokołu z kontroli problemowej w zakresie zużycia energii elektrycznej i paliwa 
w ochotniczych strażach pożarnych w 2008r. działających na terenie gminy. 

Więcej uwag nie zgłoszono.

Przewodniczący  Rady Gminy  poddał  porządek  obrad  pod  głosowanie.  W głosowaniu  jawnym 
porządek obrad został przyjęty jednogłośnie 14 głosów za.

Porządek obrad po zmianach:
1.    Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2.    Powołanie sekretarza obrad.
3.    Przedstawienie porządku obrad sesji oraz ewentualne jego zmiany.
4.    Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między  
       sesjami.
5.    Interpelacje i zapytania Radnych.
6.    Informacja o stanie bezpieczeństwa i ochronie przeciwpożarowej w Gminie Barciany –
       Komendant Powiatowy PSP Zbigniew Borys.
7.    Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu na 
       realizację zadania dotyczącego dofinanowania zakupu podnośnika specjalistycznego dla   
       jednostki Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Kętrzynie. 
8. Prezentacja działalności ośrodków przedszkolnych na terenie Gminy oraz wręczenie 
    certyfikatów.
9. Projekt uchwały w sprawie zmiany w składzie osobowym Komisji Finansów i Budżetowej.
10. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2010 r.
11.Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2009r.
12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.
13. Przedstawienie  protokołu  z  kontroli  problemowej  w zakresie  zużycia  energii  elektrycznej  i 
paliwa w ochotniczych strażach pożarnych w 2008r. działających na terenie gminy. 
14.  Wolne wnioski i informacje.
15. Wnioski mieszkańców. 
16. Sprawy różne.
17. Przyjęcie protokołu z XXX sesji Rady Gminy.
18. Zakończenie obrad.

 
 Ad. 4. Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta Gminy o przedstawienie informacji 
o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między sesjami.

Wójt Gminy przedstawił informację / informacja stanowi załącznik do protokołu /.  Podziękował 
także Radnej Jolancie Koryga i Radnemu Arturowi Czerwińskiemu za pomoc w organizacji Dni 
Rodziny.  Następnie  Wójt  Gminy  przedstawił  prezentację  dotycząca  zakończonej  inwestycji 
modernizacji systemu ciepłowniczego z budową kotłowni na biomasę w miejscowości Barciany. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawienie informacji.    

Ad. 5. Interpelacje i zapytania Radnych.
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Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zgłaszanie i interpelacje i zapytania Radnych.

Interpelacji i zapytań nie zgłoszono.

Ad  6.  Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  poprosił  o  przedstawienie  informacji  o  stanie 
bezpieczeństwa i ochronie przeciwpożarowej w Gminie Barciany przez Komendanta Powiatowego 
PSP Zbigniewa Borysa.

Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej mł. bryg. mgr inż. Zbigniew Borys przedstawił 
prezentację o stanie ochrony przeciwpożarowej oraz zagrożeniach pożarowych na terenie Gminy 
Barciany za 2008r. ( prezentacja w wersji papierowej stanowi załącznik do protokołu ). Dodał, że w 
roku 2008 nastąpił niewielki wzrost interwencji Straży Pożarnej w Gminie Barciany niż w roku 
2007. Podziękował opiekunom i dyrektorom w szkołach za udział dzieci i młodzieży w konkursach 
organizowanych przez Straż Pożarną. Prosił także, aby włączać strażaków do kontroli hydrantów na 
terenie Gminy. Powiedział, że po raz pierwszy Komenda zwróciła się do Rady Gminy z prośbą o 
dofinansowanie zakupu samochodu z podnośnikiem.

Ad 7. Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił  o omówienie projektu uchwały w sprawie 
udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi  Kętrzyńskiemu  na  realizację  zadania  dotyczącego 
dofinansowania zakupu podnośnika specjalistycznego dla jednostki Powiatowej Straży Pożarnej w 
Kętrzynie.

Wójt Gminy- Łukasz Wiśniewski powiedział, że sprawa dot. złożonej deklaracji  przez Radę Gminy 
o dofinansowanie zakupu podnośnika dla Państwowej Powiatowej Straży Pożarnej. Kwota 20 tys 
zł. Jeżeli chodzi o porozumienie to jeszcze trwają uzgodnienie, szczegóły rozliczenia. Potrzebne 
jest upoważnienie Wójta do podpisania porozumienia.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie i poprosił przewodniczących  komisji o 
przedstawienie opinii poszczególnych komisji. 

Przewodnicząca  Komisji  Finansów  i  Budżetowej  –   Ala  Wierzbicka  powiedziała,  że  Komisja 
głosowała jednogłośnie za przyjęciem projektu uchwały.    

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji głosowali jednogłośnie za przyjęciem projektu uchwały. 

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka  powiedziała,  że  członkowie  komisji  głosowali  jednogłośnie  za  przyjęciem  projektu 
uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 14 głosami za, głosów 
przeciw i wstrzymujących się nie było / uchwała stanowi załącznik do protokołu / . 

Ad. 8.   Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie prezentacji działalności 
ośrodków przedszkolnych na terenie Gminy oraz wręczenie certyfikatów.
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Pani  Emilia  Żelichowska –  podinspektor  w Urzędzie  Gminy w Barcianach,  opiekun  ośrodków 
przedszkolnych  działających  na  terenie  gminy  przedstawiła  prezentację  działalności  ośrodków 
przedszkolnych (prezentacja w wersji papierowej stanowi załącznik do protokołu ). 

Wójt  Gminy –  Łukasz  Wiśniewski  powiedział,  że  także  był  pod wrażeniem widoku synaps  w 
poszczególnych okresach życia dziecka, że jeżeli pewien element zostanie pominięty wtedy nie ma 
możliwości nadrobienia zaległości. To widać po dzieciach uczęszczających do ośrodków.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawioną prezentację.

Ad 9. Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił  o omówienie projektu uchwały w sprawie 
zmiany w składzie osobowym Komisji Finansów i Budżetowej.    

Wójt  Gminy-  Łukasz  Wiśniewski  powiedział,  że  Pan Stefan  Gbur  zadeklarował  chęć  pracy w 
Komisji Finansów i Budżetowej. W związku z czym została przygotowana uchwała Rady Gminy w 
tej sprawie.     

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie i poprosił przewodniczących  komisji o 
przedstawienie opinii poszczególnych komisji. 

Przewodnicząca  Komisji  Finansów  i  Budżetowej  –   Ala  Wierzbicka  powiedziała,  że  Komisja 
głosowała jednogłośnie za przyjęciem projektu uchwały.    

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji głosowali jednogłośnie za przyjęciem projektu uchwały. 

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka  powiedziała,  że  członkowie  komisji  głosowali  jednogłośnie  za  przyjęciem  projektu 
uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 14 głosami za, głosów 
przeciw i wstrzymujących się nie było / uchwała stanowi załącznik do protokołu / . 

Ad.  10.   Następnie  Przewodniczący  Rady Gminy poprosił   o  omówienie  projektu  uchwały  w 
sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2010 roku. 

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział, że sprawa jest doskonale znana, bo dyskusja była na 
poprzedniej  sesji.  Nowa  ustawa  daje  możliwość  wyodrębnienia  z  budżetu  gminy  funduszu 
sołeckiego. Do końca czerwca konieczne jest podjęcie takiej uchwały. Jeżeli Rada Gminy podejmie 
taką uchwałę to uruchomi to procedurę. Wójt powiedział, że przed sesja spotkał się z sołtysami , 
którzy zdecydowali podjąć próbę funkcjonowania funduszu.  Wyliczone zostały kwoty na sołectwa 
ze wzoru ustawowego– rozpiętość od 3 tys do 31 tys. W sumie jest to kwota 208 644 zł. Uchwała 
taka będzie podejmowana corocznie. Dodał, że jest dużo wątpliwości, ale życie je zweryfikuje.
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Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wacław Nowicki powiedział, że temat od dawna jest znany. 
Aby móc korzystać z takich środków ustawodawca poszedł za głosem samorządowców. Dzisiaj, 
poprzez dzisiejsze głosowanie fundusz sołecki zacznie funkcjonować. Zobowiązuje to Sołtysów i 
Rady Sołeckie do przedsięwzięć, które muszą wpisać się w Strategię Rozwoju Gminy. Ma nadzieję, 
że zaktualizują Strategię. Liczy także na ścisłą współpracę sołtysów z Wójtem i Radnymi. Tego 
oczekuje i życzy aktywności dla sołtysów.     

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie i poprosił przewodniczących  komisji o 
przedstawienie opinii poszczególnych komisji. 

Przewodnicząca  Komisji  Finansów  i  Budżetowej  –   Ala  Wierzbicka  powiedziała,  że  Komisja 
głosowała jednogłośnie za przyjęciem projektu uchwały.    

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała,  że  członkowie  komisji  głosowali  jednogłośnie  za  przyjęciem  projektu  uchwały. 
Dodała, że uchwała jest celowa i zasadna dla działalności sołectwa i ma nadzieję, że sołectwom 
będzie lżej.  

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka  powiedziała,  że  członkowie  komisji  głosowali  jednogłośnie  za  przyjęciem  projektu 
uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 14 głosami za, głosów 
przeciw i wstrzymujących się nie było / uchwała stanowi załącznik do protokołu / . 

Ad.  11.   Następnie  Przewodniczący  Rady Gminy poprosił   o  omówienie  projektu  uchwały  w 
sprawie zmian w budżecie gminy na 2009r.

Skarbnik Gminy – Stefania Kosińska powiedziała, że zmiany w budżecie w szczególności zostały 
spowodowane zmianą przepisów o VAT. Podatek VAT był zaplanowany przy inwestycji. Okazuje 
się jednak, że VAT nie podlega zwrotowi i jest kosztem własnym. Dlatego tez należało zwiększyć 
budżet o te kwotę. Powiedziała też, że w uchwale tej odchodzi się od budowy sali gimnastycznej 
przy gimnazjum.    

Wójt  Gminy –  Łukasz  Wiśniewski  omówił  propozycje,  aby w ubiegać  się  o  środki  unijne  na 
modernizację kanalizacji w Barcianach, natomiast oczyszczalnie w mniejszych miejscowościach – 
Stary  Dwór  Barciański,  Niedziały,  Staniszewo  budować  ze  środków  własnych.  Natomiast  aby 
oczyszczalnia ścieków w Windzie nie działała w połowie należy podłączyć miejscowość Rodele, na 
co także trzeba ubiegać się ze środków unijnych. Dodał, że zmniejszono środki na budowie sali 
gimnastycznej przy gimnazjum w Barcianach, ponieważ nie będzie w tym roku dofinansowania. 

Dalej Skarbnik Gminy omówiła zaistniałe zmiany po stronie dochodów i wydatków. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie i poprosił przewodniczących  komisji o 
przedstawienie opinii poszczególnych komisji. 
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Przewodnicząca  Komisji  Finansów  i  Budżetowej  –   Ala  Wierzbicka  powiedziała,  że  Komisja 
głosowała jednogłośnie za przyjęciem projektu uchwały.    

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji głosowali jednogłośnie za przyjęciem projektu uchwały.    

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka  powiedziała,  że  członkowie  komisji  głosowali  jednogłośnie  za  przyjęciem  projektu 
uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 14 głosami za, głosów 
przeciw i wstrzymujących się nie było / uchwała stanowi załącznik do protokołu / .  

Ad. 12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

Nie zgłoszono.

Ad. 13. Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił  o przedstawienie protokołu z kontroli 
problemowej w zakresie zużycia energii elektrycznej i paliwa w ochotniczych strażach pożarnych 
w 2008r. działających na terenie gminy.   

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Robczak odczytał protokół z kontroli problemowej 
w zakresie  zużycia  energii  elektrycznej  i  paliwa  w ochotniczych  strażach  pożarnych  w 2008r. 
działających na terenie gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawienie. Zapytał czy są uwagi do protokołu. 
Uwag nie zgłoszono.

Ad. 14.  Wolne wnioski i informacje. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zgłaszanie wniosków i informacji.

Nie zgłoszono.

Ad 15.   Wnioski mieszkańców. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zgłaszanie wniosków mieszkańców.

Nie zgłoszono.

Ad 16. Sprawy różne.

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zgłaszanie spraw różnych. 
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Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka zapytała Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej dlaczego OSP w Modgarbach zużywa 
prąd, skoro nie funkcjonuje.

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  –  Andrzej  Robczak  powiedział,  że  OSP  Modgarby  nie 
funkcjonuje, ale nie jest też zlikwidowane. Zakład energetyczny wystawia faktury i jest to kwota 
miesięcznie ok. 50 zł. 

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka  przeprosiła  i  powiedziała,  że  pytanie  tonie  powinno   być  skierowane  do 
Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, a do Pana Franciszka Kopciucha – Komendanta OSP na 
terenie gminy.

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział, że Pan Kopciuch przebywa na urlopie.    

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wacław Nowicki zapytał czy Komisja Rewizyjna sprawdziła 
na co te faktury były, dlaczego tak to funkcjonuje.

Skarbnik Gminy – Stefania Kosińska wyjaśniła, że są to opłaty abonamentowe.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Robczak powiedział, że przy okresowym rozruchu 
sprzętu jest zużycie energii elektrycznej, bo sprzęt musi być w gotowości.

Wójt  Gminy  –  Łukasz  Wiśniewski  powiedział,  że  co  do  OSP  w  Modgarbach  sytuacja  jest 
kolokwialna.  Strażacy  działają  w  stowarzyszeniu,  ale  w  Modgarbach  jest  taka  sytuacja,  że 
członkowie stowarzyszenia nie mogą się zebrać i rozwiązać. Mają tam remizę, sprzęt, pojazd – żuk, 
który można by przerzucić  do innej  remizy.  To zawsze generuje koszta.  Powiedział,  że  można 
sprawdzić  rejestr  stowarzyszeń  w Starostwie Powiatowym – figurują  tam stare  stowarzyszenia, 
które już dawno nie istnieją, bo nie ma komu złożyć wniosku o likwidację.    

Więcej spraw różnych nie zgłoszono.

Ad. 17. Przyjęcie protokołu z XXX sesji Rady Gminy.

Przewodniczący Rady powiedział, że protokół z poprzedniej sesji Rady Gminy wyłożony był do 
wglądu pół godziny przed sesją. Zapytał czy są jakieś uwagi do treści protokołu. Radni uwag nie 
zgłosili.  W związku  z  czym  Przewodniczący  poddał  protokół  pod  głosowanie.  W głosowaniu 
jawnym protokół został przyjęty 13 głosami za, 1 głosie wstrzymującym.   

Ad 18. Zakończenie obrad.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy zakończył obrady 
XXXI sesji Rady Gminy, dziękując za udział.  
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Przewodniczący Rady Gminy

                                                                                                          Henryk Nosek

Protokolant:
Emilia Żelichowska 
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